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Milí příznivci našich novoměstských primek,
třetí a letos poslední číslo našeho časopisu je
dokončeno. Jeho existence započala v letošním
roce a znamená pro nás další způsob, jakým
svámi můžeme komunikovat. Jak vám říkat
o novinkách, plánech a také o tom, kde nás
bylo vidět, ským spolupracujeme, kde
pomáháme. Necháváme vás nahlédnout „pod
pokličku“, představujeme naše partnery,
ambasadory i zaměstnance.
Děláme to rádi.

Poslední dny tohoto roku mě trochu nabádají
k malému ohlédnutí. Loni, těsně před odchodem
na vánoční svátky, jsme s kolegy zhodnotili, že nás
v roce 2022 čekají pěkné „dostihy“. Mnoho práce,
změn, náročné modely a velké příběhy. A tento rok
byl na ně skutečně bohatý. Čekal nás výroční Orlík
a také Orlík v historicky první dámské verzi! Hráli
jsme si s materiálem v případě titan damašku
a objevovali hlubiny s „potápkami“. Září patřilo
Filipovi Jánskému a jeho knize Nebeští jezdci.
Příběh hrdinů jsme napsali do hodinek, a ty
právem vzbudily velkou pozornost. Závěr roku
oslavíme noblesou, moudrými myšlenkami
a velkými schopnostmi Tomáše Bati. Nový
společenský model nese vkaždém detailu jeho odkaz.

Za tímto výčtem limitovaných edic je obrovská
spousta práce všech týmů a spolupracovníků, kteří
do nich vložili všechen svůj um. Jsem opravdu
pyšná, že se postupně daří budovat stabilní lidské
zázemí v podobě kolegů, které neumím nazvat
jinak než opravdoví srdcaři. Souběžně jsme
pracovali na tom, aby byl náš symbol-piktogram
vidět více a více. Aby se dostával mezi vás
a vnímali jste ho jako naši součást. Abyste na první
pohled rozpoznali, zda jsou hodinky z naší
manufaktury. Můžeme s klidným svědomím říct, že
toto se nám daří čím dál více.

Rok 2023? Čeká nás všechny náročné období.
Vykročili jsme tak trochu do neznáma. Řešíme
stejné překážky, jako jiné firmy v této zemi. Těžko
bychom se mohli vyhnout zvýšené ceně vstupů,
energií, potížím s termíny dodavatelů. I přes to
všechno se na další rok těšíme a jsme odhodláni
vás těšit, překvapovat, dělat vám radost
a v případě investičních modelů zhodnocovat vaše
peníze. Dáme do toho stejné úsilí, jako do rozvoje
naší manufaktury. Cíl je jediný-zachovat tradiční
české novoměstské hodinky s historií od roku 1949.

Děkuji vám všem za přízeň. Díky vám jsme tady.

Renata



Potápěč
Jarda Kočárek

„DobakapitánaNemauž jepryč.
Hodinkyale zůstaly stylovýmdoplňkem.”

Při prvním setkání s Jardou získáte okamžitě dojem, že potápění je ta
nejbáječnější věc na světě. A uvědomíte si, že k tomu, aby si ji člověk užil, je
třeba zodpovědnosti, pokory, respektu k přírodě i k sobě sama a svým
vlastním schopnostem.

Protože hledat zkušenějšího a vstřícnějšího člověka by bylo téměř nemožné,
slovo dalo slovo. Sešli jsme se, a kromě předání hodinek, které jsme chtěli
pořádně otestovat při potápění ve sladké i slané vodě, jsme si povídali. Moc
pěkně. A proto se s vámi o to naše vyprávění chceme podělit.

Jardo, o Tobě se dá na internetu najít, že jsi držitelem mnoha
profesních osvědčení, čestných uznání a počty ponorů jsou úctyhodné.
Vzpomeneš si na ten první? A na to, co rozhodlo o Tvé „podvodní“
kariéře?

Vzpomenu. Bylo mi 25 let a s kamarádem jsme se potopili do přehrady
v Jablonci nad Nisou. On byl zkušený a vedl mě. Jedna z věcí, na kterou
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nikdy nezapomenu byla ryba, myslím okoun, uvězněný v plastové lahvi.
Chtěl jsem mu pomoc. A zároveň mě pobyt pod vodou bavil.

Je to svět sám pro sebe. Řekl jsem si, že ho chci poznávat víc. Na rybu v lahvi
jsem nezapomněl. Čištění přehrad a přírodních vodních ploch od
nepořádku děláme. Považujeme to za důležité. Občas je to opravdu
k nepochopení, co se dá pod vodní hladinou najít.

Tak to je docela jiný začátek, než bych čekala. Ale hezký a záslužný. Jak
to pokračovalo?
Stejně, jakou jiných sportů. Když Tě něco baví, jdeš dál, makáš na sobě.
S potápěním to je stejné. Bazén, vodní plochy, sladká i slaná voda, jeskyně…
Musíš znát své hranice a vědět, že je chceš překonávat. Anebo nechceš
a stačí ti to, co umíš. Oboje je dobře. Časem jsem svoje zkušenosti začal
předávat dál. Mám tu práci rád.

Stalo se Ti někdy, že jsi neodhadl schopnosti svého studenta?
To, myslím, ne. Už při prvních setkáních a zkoušení se projeví, kde má kdo
jaké hranice. Od toho se potápění vyučuje krok za krokem. Tak to má být.
Je to o rovnováze, dýchání, ale taky o zvládání stresu a znalosti vlastních
schopností a reakcí. Arogance a přeceňování se do potápění rozhodně
nepatří. Proto si také myslím, že je to skvělý relax.

Co hodinky na potápění obecně?
Pod vodu se nenosí. K čemu? Doba kapitána Nema už je pryč. Máme svoje
přístroje, spolehlivé, vyzkoušené. Náramkové hodinky jsou věcí „after dive“,
tedy společenskou. Víš, když vylezeš z vody, jdeš s ostatními někam ven,
proberete si, co a jak, posedíte na pláži… Tam si beru svoje „Orlíky“. Mám je
rád. Sem tam si je beru pod vodu, ale spíš jako zajímavost, než že bych je
tam potřeboval. Teď jsem ale pod vodou trápil vaše „potápky“. Vydržely.
Jsou čitelné, luneta snadno ovladatelná, čísla krásně svítí. Zvládly každý
ponor, slanou i sladkou vodu, různé hloubky. Rakousko i Bali. Obecně ale
platí to, co jsem řekl na začátku: after dive – perfektní příležitost pro nošení.
Pod vodu si ale potápěči zpravidla takové hodinky neberou.

Zvláštní, jak se tedy u hodinek řeší počet metrů, který se uvádí na
hodinky… Čím více tím lépe. Alespoň vpřípadě těch našich to bylo
hodně probírané téma.
Chápu. Ale jsem si jistý, že to je nějaký mentální postoj zákazníků. Je to
zřejmě image a svět nějakých požadavků a představ. Potápěč toto ale
rozhodně neřeší. Nemá důvod. Já ty vaše „potápky“ nosil rád a pokud se mi
ještě na zápěstí dostanou, budu si toho považovat. Jsou krásné, oblíbil jsem si je.
A vidíš, málem bych zapomněl. V jedné situaci pod vodou se mi opravdu
osvědčily. Při ponorech v bazénu. Přístroje měří od dvou metrů. Ale když
trénuješ v bazénu, jsi v menší hloubce. Pak jsem si pomocí lunety pěkně
nastavil čas a řídil se podle nich. Tady mi pomáhaly velmi dobře. Stejně jako
při odblokování strachu z vody v bazénu.

A jejich design?
Spokojenost. Není nic, co bych jim vytknul. Možná delší kaučuk nebo ta
posunovací spona, to by mohlo být pro lidi s větším zápěstím prima.

Jaké máš další plány?
Potápět se, objevovat a učit studenty, kteří se potápět chtějí. Před pár dny
jsme se vrátili z Bali. Měli jsme štěstí, že jsme se sešli v dobré partě a užili si
nejen potápění, ale také společné chvíle mimo vodní hlubiny. A kromě toho
dělat i ty záslužné činnosti – zbavovat vodu nepořádku. To je nekonečný
příběh.

A ještě po mně pojmenuješ mantu, jak jsi slíbil?
Pojmenuji. A ukážu jí svoje primky. Bereš?

Beru.

LA

Course director, zakladatel vlastního výcvikového systému DES (Diving
Education Society), držitel státního vyznamenání za záchranu lidských životů
při povodních v roce 2010. Aktuálně má na svém kontě odučeno přes 2500
studentů v náročných podmínkách (studená voda, špatná viditelnost).

Na ruce nosí: PRIM ORLÍK a během testování PRIM POTÁPKY LE



Obchodní ředitel
Aleš Vernar
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Rozhovor s Alešem

„Svět kvalitních hodinek, zajímavých
manufaktur amikrobrandů je inspirující.“
V ELTONu patří mezi ty, kteří si po pracovní stránce vzpomínají na „ne zcela
úspěšné časy“. V listopadu tomu bylo 9 let, kdy vstoupil do dveří jediné
české hodinářské manufaktury na obchodní pozici, ze které se postupně
vypracoval na obchodního ředitele a člena představenstva. Je tím, kdo
vnímá pozitivní změnu manufaktury v posledních letech zřejmě nejvíce.

Aleši, jednoduchá otázka na úvod. Rok 2022 Tvým pohledem?
Jestli nevadí, vezmu to jen z pohledu obchodu a našeho produktu. Končící
rok znamenal přelomy a velké příběhy. Pustili jsme se do zbourání některých
mýtů, například okolo doposud ryze pánského modelu Orlík. Ostatně kdo
čte náš časopis nebo sleduje naše sítě, o našich produktech ví. Kromě
limitovaných edic jsme se začali věnovat aktivitám, které zatím vidět tolik
nejsou, ale věřím, že brzy budou. Budujeme zahraniční trhy, vstoupili jsme
do Polska. Polští zákazníci o nás projevovali zájem dlouhodobě a osobně
jsem velmi rád, že jsme se stali součástí nabídky významného a zkušeného
partnera. Samotná jednání, která vstupu na trh předcházela, jasně ukázala,
že v Polsku máme svoje místo. Naši sousedé se tak mohou těšit, mimo jiné,
i na speciální sběratelské edice. Pracujeme na zdokonalení pouzder, hodně
se chceme zaměřit na detaily. To nevzniká ze dne na den, ale výsledky
a posuny již vidět jsou.

Novoměstské primky. Čím jsou typické?
Historií, symbolikou, tradicí. A silnými příběhy. Víš, ono je více firem, které si
vzaly za „své“ říkat, že navazují na českou hodinářskou tradici, která v Novém
Městě nad Metují vznikla a stále žije. ELTON tohle neříká. Nenavazuje,
protože nikdy vyrábět nepřestal. Od roku 1949, kdy se v našem městě
hodinky začaly vyvíjet a konstruovat až do dnešních dnů. Byly slabé chvíle,

ale i ty lepší. Za velký úspěch považuji, že se situace stabilizovala poté, co
v novodobé historii padlo několik zásadních a přelomových rozhodnutí.
Historie nám dala velmi ikonické modely, se kterými pracujeme a nikdy
nepřestaneme, nesou naše hodinářské DNA. S nimi náš zákazník nosí na
zápěstí respekt k práci českých hodinářů i k historii jejich umění. Pak tu jsou
tradiční a velmi žádané limitované edice. Zpravidla je v nich vepsaný silný
příběh, oslavují významnou osobnost, místo, událost, výročí. Jsou atraktivní
nejen pro sběratele. Lidé, kteří se s tématem limitované edice ztotožní, si je
kupují jako vzpomínku, vyjádření postoje a vztahu k danému příběhu.
Nechrlíme desetitisíce hodinek. Mít a nosit naše hodinky je, svým způsobem,
ukázka výjimečnosti, noblesy, vkusu a ocenění tradiční hodinařiny.
V těchto aspektech jsme typičtí a nebojím se říct, že jedineční. Stejně jako ve
způsobu výroby. V tom, jak naše hodinky vznikají.

A to je?
Vše podstatné, co v hodinkách je, si vyrobíme sami. Pod jednou střechou.
Vyrobíme a smontujeme. A nejen to. Máme svoje designéry, kteří navrhnou
model. A konstruktéry, díky kterým se nám dostane do ruky prototyp. Pak
následuje ona výroba všech potřebných součástí a finální montáž. Balení
věnujeme obrovskou pozornost, stejně jako doprovodným materiálům,
katalogům, případným doplňkům v balení. Chceme, aby zákazník dostal
výjimečné hodinky, které vznikají u nás, vČechách, vNovém Městě nad Metují.
Nefungujeme tak, že nám všechno vyrobí jinde a my to jenom smontujeme.
Tento způsob je mnohde obvyklý a není na něm nic špatného, ale stěží se
dá považovat za českou výrobu. Tedy když chcete hodinky vyrobené doma,
tak máte jedinou možnost. Jít za námi. A my vás rádi provedeme výrobou,
abyste na vlastní oči viděli, co vám jinde ukázat nemohou.

Takže zákazník smí nahlédnout „do zákulisí“?
Nic netajíme, naopak jsme pyšní na to, co máme. Jednou za rok otevíráme
brány na našem Dni otevřených dveří. Návštěvníci si výrobu mohou
prohlédnout, popovídat si s našimi zaměstnanci a užít si doprovodné akce.
Klienty, kteří se za námi chtějí stavit, rozhodně neodmítáme ani během roku.
Naopak, zveme je k nám, aby se podívali, v jakém prostředí a kdo jejich
hodinky vyrábí.
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Takže hodinky pro firmy se stávají jakýmsi trendem?
U nás ano. Zákazníci nás oslovují na základě doporučení a společně
vymýšlíme design a příběh pro jejich hodinky. Je vidět, že tohle začalo
skvěle fungovat podle starého známého nepsaného zákona pro
obchodníky: spokojený zákazník mluví a doporučuje.
Jsem nesmírně rád, že si lidé začali hledat kvalitu, hodnotu a nekupují bez
rozmyslu, co jim přijde pod ruku. Na kvalitní firemní hodinky je potřeba si
chvíli počkat. Návrhy vzhledu, schvalování a potom výroba… zabere to čas,
a proto je potřeba s tím počítat. Uspěchaná práce nemá smysl.
Docela upřímně říkám, že máme již zakázky na rok 2023 i 2024. Tento
přístup je správný. Máme čas vše ladit a výsledek bude dokonalý.

Hodnota, cena, investice. Ve spojení shodinkami vposlední době časté
dotazy. Jak to mají „primky spiktogramem“?
Investice v podobě hodinek: V dnešní době, která není jednoduchá
a neustále slyšíme a vnímáme zdražování, se dnes do našich hodinek PRIM
Manufacture, sběratelských edic vyplatí investovat. Během krátké doby se
cena může až zdvojnásobit. Říkáme tomu “hodnota v čase”. I při nezávislé

poptávce modelu mimo limitovanou edici umíme zákazníkovi poradit, jaký
model si nechat vyrobit a jaké materiály na to můžeme použít.

A rok 2023? Je za dveřmi, plány už jistě máš…
To víš, že mám. Na jaře roku 2023 se chystáme vstoupit na Slovenský trh. Bude
se jednat převážně o manufakturní ikonické hodinky vmalých sériích a také
o modely hodinek snakupovaným švýcarským strojkem. Tyto modely budou
označovány piktogramem pod značkou ELTON. Slovensko o nás dlouhodobě
stojí a nám to dělá velkou radost. Co můžu dále prozradit je, že kromě rozšiřování
strategických partnerů, se chceme věnovat hlavně ikonickým modelům
PRIM Manufacture 1949 a jejich „evoluci“. Chystáme i novinky v sortimentu

bateriových a hodinek snakupovaným strojkem PRIM Automatic, kde chceme
nabídnout více rozmanité modely a přepracovat jejich stávající design.
Samozřejmě máme již odsouhlasený seznam nových exkluzivních limitovaných
edic, které opět ponesou velmi zajímavé příběhy, osobnosti, výročí…

Končící rok byl asi hodně náročný…
Byl. A všem, kteří se podíleli na úspěchu našich hodinek patří veliké
poděkování. Od lidí v manufaktuře po naše obchodníky v Praze, Ostravě
a v Brně. Tam ještě můžete zakoupit dárky, které dokážou pod stromečkem
udělat obrovskou radost. A protože v letošním roce byla tradiční výroční
„limitka“ Orlíků, musím připomenout důležitou věc. Stále je můžete mít.
Poslední objednávku přijmeme poslední vteřinu roku 2022. Pak už to nikdy
nebude možné.

Přeji všem čtenářům Piktogramu, zákazníkům, kolegům, partnerům,
sběratelům a příznivcům naší značky krásné Vánoce a dobré časy vroce 2023.

LA

Co „staré primky“? Stále poskytujete renovace a opravy?
Renovace běží a v novém roce dostanou novou tvář. Věnovat se budeme
převážně modelům Sport I a II, Diplomat a několika dalším, které jsou stále
ve velké oblibě a tvoří převážnou část dosavadních renovací. U těchto
modelů jsme schopni nabídnout kompletní renovaci včetně originálního
zapouzdření. Novinkou bude i možnost využít původní strojek starých
hodinek a vložit ho do nerezového pouzdra Linea se safírovým sklem.
Číselník si pak klient může nechat vyrobit podle přání a díky tomu mít
originální primky, jejichž srdce pochází z hodinek, ke kterým zákazníka váže
nějaký vztah.

Nešlo si nevšimnout vaší spolupráce sPilsner Urquell…
Tohle je krásná věc. Tvořit hodinky pro tak zajímavého zákazníka a navíc, když
mají posloužit kdražbě ve prospěch Centra Paraple… Těžko můžeme cítit něco
jiného než velkou hrdost. Všichni. Od designéra po hodináře, který je montuje.
Hodinky pro firmy realizujeme pravidelně a vposlední době takových zakázek
přibývá. Právě proto, že jsme tradiční česká výroba s vlastními designéry,
získáváme sympatie a důvěru, mnohdy právě poté, co nás zástupci společností
navštíví a vidí vše na vlastní oči. Svou roli hraje také fakt, že majitelé firem,
případně vysocí manažeři, začali více oceňovat svoje zaměstnance a obchodní
partnery. Kladou důraz na kvalitní dárek strvalou hodnotou. Těší mě to.
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Trend: Hodinky jako součást (nejen)
firemní kultury
Nosit na zápěstí novoměstské primky je noblesa, uznávání hodnot
a úcta kčeským tradicím.

Naše primky byly jako firemní dárek oblíbené vždycky. A to můžeme jít do
dávné historie, stejně jako se ohlédnout za letošním rokem. Přání nosit české
hodinky s tradicí místa vzniku jsou četná a pro nás to znamená jediné. Vrací
se k nám hodnoty, které ctíme. Čest, jedinečnost, pečlivost, vášeň a věrnost.
Jen těžko dokážeme vyjádřit, jak moc nás to těší. Jakou motivaci nám to
dává. A jak moc si uvědomujeme, s jak vzácnou značkou pracujeme. Právem
jsme řazeni mezi české rodinné stříbro. Uvědomujeme si to každý den.

Sběratelé a znalci
nás uměli ocenit v každé době. Podporovali mnohopočetnou produkci
v minulosti, stejně jako novodobé limitované edice. Díky nim jsme stále
tady. V posledních letech jejich řady čím dál více doplňují noví zákazníci
z řad ve svém oboru úspěšných osobností, ale také studentů vysokých škol
a absolventů. Začínají svoji pracovní cestu s primkami na rukách.
Firmy bez rozdílu velikosti odměňují své obchodní partnery a zaměstnance
našimi primkami. Vkusnými, nesoucími znaky firmy nebo symboly. Svysloveným
poděkováním a věnováním. Při zachování čistého designu, pro denní i sváteční
nošení. Spříběhem, který bude obdarovaný vždycky rád vyprávět.

Firemní nejsou reklamní!
Plastové jednorázové hodinky, které končí někde odložené na dně skříně,
v naší manufaktuře nikdy neuděláme. Firemními hodinkami nazýváme
model, který tvoříme společně. Se zástupci firem a naším designérem. Tak,
abychom zachovali to typické a krásné pro kvalitní novoměstské primky a to
důležité pro zákazníka. Pokaždé jsou výsledkem dokonalé hodinky, kterými
se jejich majitelé rádi chlubí.

Čas hraje velkou roli.
Čas hraje velkou roli a v případě návrhů firemních hodinek zásadní. Od
prvotních nápadů po výsledný model nějaká doba uplyne. Přemýšlíte-li nad
opravdu hodnotným dárkem pro vaše zaměstnance, kolegy, zákazníky nebo
obchodní partnery, pojďte na tom začít pracovat co nejdříve. Ať máme více
času si se vším důkladně „pohrát“.



PRIM for PETROF



PRIM Slovenská strela



Laserovaná grafika na zadním víku
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Richard Husmann
Nebeští jezdci Filipa Jánského spustili vlnu nostalgie, vzpomínek a příběhů.
Oslavili velké výročí.

Richard Husmann.
Pokud tápete, zadejte jeho jméno do vyhledávače a materiálů ke studiu se
na vás vysype dost. A možná si uvědomíte, že ho znáte lépe pod literárním
pseudonymem Filip Jánský. Hrdina, nejmladší člen 311. československé
perutě RAF, zadní střelec. Jeho pozice v letounu byla ta nejnebezpečnější.

Zraněný, ale stále odhodlaný „vystřílet si svoji zemi zpět“. Překonával strach,
za kulomet sedal dál. Ztrácel kamarády, ale neztrácel naději.

Pár let po návratu do vlasti získává nepříjemnou nálepku. Stává se osobu
žijící ve stínu. Jako všichni členové RAF a nejen oni. Doba byla taková.
Nespravedlivá, nepochopitelná. Mnozí z hrdinů se, stejně jako Richard,
svobody a následné omluvy nedočkali.

Manžel, kamarád, spisovatel. V našich očích Nebeský jezdec. Letos, 4. září,
by se dožil 100 let.

Chtěli jsme víc než vzpomínku.
O velkém výročí Richarda Husmanna jsme věděli pár let předem. Zhruba
v polovině roku 2021 padlo definitivní rozhodnutí. Vepíšeme jeho příběh do
hodinek a předáme jeho Nebeské jezdce dál. Těm, kterým bude
vzpomínkou. I těm, kteří ho zatím neznají a objeví.

Proč?
Aby se na ně nikdy nezapomnělo. Na Nebeské jezdce. Na Richarda
Husmanna a ostatní. Aby, společně s hodinkami, příběh žil. Abychom
poděkovali a omluvili se. Za ty, kteří se omluvit měli a nikdy to neudělali. Byl
to velký úkol. My byli připraveni ho splnit. A splnili.

Vzkaz v hodinkách a kniha
Hodinky tvaru dobových leteckých modelů, text knihy, jméno autora a vzkaz
pilotům na zadním víku, vrtule letounu Wellington v korunce. Reliéf
geodetické konstrukce v číselníku, poctivý ručně šitý řemínek. A kniha.
Limitované vydání k hodinkám. Více než půl roku práce, zkoušení, hledání
nejlepších cest. Výsledek nás ohromil.

Na své cestě po stopách Richarda Husmanna jsme potkali mnoho
zajímavých osobností, slyšeli spoustu osobních vyznání, obdivu a milých
slov. Také už známe mnoho těch, jimž kniha změnila nebo obrovsky ovlivnila
život. Měli jsme to štěstí a získali kontakt na nejbližší osobu Nebeského
jezdce. S její nekonečnou podporou v zádech jsme projekt úspěšně
dokončili a hodinky představili světu. Bylo to 8. září na letišti v Mladé
Boleslavi.

Pocta Nebeskému Jezdci
V přítomnosti těch, kteří po hodinkách toužili a chtěli nosit příběh
Nebeských jezdců na svých zápěstích. Ve skvělé společnosti zástupců
Armády, české i britské. Po boku blízkých a příbuzných RAF hrdinů.
S respektem, úctou a veškerou pokorou jsme ukázali svoji práci a vzdali čest.

Děkujeme všem, kteří při nás stáli. Tento projekt daleko přesáhl běžný
příběh hodinek. Stal se poděkováním, vzpomínkou a připomenutím velkých
činů našich letců ve službách RAF. Oslavou stých narozenin Richarda
Husmanna.
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Tomáš Baťa
(3. 4. 1876 – 12. 7. 1932)

„Kdo plýtvá vlastním časem, je hlupák, kdo plýtvá časem druhých, je zločinec.“

Tomáš Baťa

Podnikatel, který dokázal obout svět. Kdyby se měl Tomáš Baťa sám
představit, jednoduše by jen řekl, že je švec. Během své podnikatelské
činnosti pochopil, že o podnikatelském úspěchu nehovoří jenom rozsah
výroby a zisk. Odrazem podnikatelského úspěchu pro něj byla možnost
platit vysoké mzdy a rozvíjet společnost stejně jako firmu.

Baťa dokázal změnit celé jedno odvětví výroby a doslova pozvednout
řemeslo na průmysl. Firmu založil se svými staršími sourozenci Annou
a Antonínem v roce 1894. Během 38 let jeho podnikatelské činnosti se
původně obuvnická výroba rozvinula do více než 36 oborů, zahrnujících
aktivy spojené se vzděláváním, kulturním a sportovním životem, sociálními
službami atd.

V roce 1928 se stalo Československo díky firmě Baťa největším exportérem
obuvi na světe. Přesto v roce 1929 prohlásil Tomáš Baťa: „Doufám, že na
světě není nikdo, kdo by si myslel, že za úspěchem našeho podniku je pouze
výroba bot. Za úspěchem stojí člověk, kterého jsme pomohli znovu
vybudovat. Nevybudovali jsme podnik, vybudovali jsme člověka, ten
vybudoval podnik!“

A toto budování člověka bylo ve firmě Baťa založeno zejména na vnímání
hodnoty času a schopnosti dobře posloužit, a to nejen zákazníkovi, ale také
sám sobě, svým blízkým, firmě i veřejnosti. Tomáš Baťa vnímal čas jako
nejcennější kapitál.

Hodnota času podle Tomáše Bati

Čas měl pro Tomáše Baťu nevyčíslitelnou hodnotu, a to hned z několika
důvodů. Považoval jej za nejspravedlivější princip na světě, bez ohledu na
to, zda je člověk mužem či ženou, zda žije v Česku nebo na druhé straně
světa, bez ohledu na věk i sociální poměry. Zkrátka věděl, že čas je měřen
všem stejně a neexistuje na světě možnost, aby byl někomu měřen jinak než
všem ostatním. S časem se nedá obchodovat – jak několikrát zaznělo
v baťovském tisku: „Není možné žít jeden den 20 hodin a druhý den 28
hodin. Každý člověk, bez ohledu na cokoliv, dostává každý den 24 hodin –
chudý stejně jako bohatý.“ A možnost využívat jej efektivně je dostupná
každému.

Ve firmě Baťa byla ctěna zásada, že žádná výrobní činnost nemůže být
dotována. Jediný obor, který této zásadě nepodléhal, bylo letectví. Právě
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v něm spatřoval Tomáš Baťa budoucnost, protože krátilo čas potřebný na
cestování a přepravu. V raných letech letectví nebylo schopno na sebe
vydělat, a tak bylo finančně podporováno.

Celkově se snažil Tomáš Baťa maximálně využívat čas, který musel trávit
cestováním – v mnoha případech se jednalo o cestování vlakem, avšak
převážně tím, který měl spací vozy a bylo možné v nich cestovat přes noc.
Takové vlakové kupé považoval za vhodné místo například k firemním
poradám.

„Den má 86 400 vteřin.“ Oblíbené heslo Tomáše Bati, kterým vyjadřoval, že na
každé vteřině zaleží. Čas však dělil pouze na ten, který byl využit efektivně
a ten, který byl promarněn. Efektivní využití času v pojetí Tomáše Bati ale není
spojeno pouze s efektivitou pracovní, často hovoří o tom, že je důležité, naučit
se také plnohodnotně odpočívat a u takového odpočinku nemyslet na práci.

Filozofie Baťa a čas

Od toho, jak vnímal čas Tomáš Baťa, se odvíjela také firemní filozofie, a to
nejen ve smyslu, že nejvyšší odměny byly udělovány za jakékoliv zlepšení, ale
zejména v tom, že firma učila své spolupracovníky znát hodnotu času
v každodenním životě a v činnostech, ve kterých není na první pohled patrná.

Základem filozofie vnímání času u Baťů byla transparentnost. Člověk, který
je schopen transparentnosti vůči sobě samému, je schopen ji projevit
v myšlení a následně i ve slovech a činech. Neplýtvá tak časem na zabývání
se domněnkami, které mnohdy nejsou ani založeny na pravdě, umí říci „ne“,
a proto se ve větší míře nevěnuje činnostem, které jej nenaplňují. Jeho
chování není v rozporu s jeho myšlenkami, a tak nemusí plýtvat časem na
balancování mezi tím, co cítí a co činní.

Časová efektivita v továrně

Jakékoliv řešení, které přinášelo časovou úsporu, bylo vysoce ceněno.
Odměny za takové zlepšení byly vysoké, protože pokud bylo řešení
efektivní, bylo okamžitě zavedeno do celé továrny.

Ve firmě Baťa bylo během pracovní doby zakázáno chodit pěšky, pokud
existovala rychlejší varianta přemístění než pěší chůze. Tovární budovy byly
vybaveny výtahy, posuvnými pásy, vzájemně byly propojeny lanovými
dráhami. V areálu jste našli nejrůznější důmyslná vozítka, která převážela jak
materiál, tak i osoby. Naopak po pracovní době bylo zase doporučováno,
aby lidé trávili čas chůzí v přírodě. To přesně odpovídá filozofii Baťa, a sice
že během pracovní doby se má člověk plně soustředit na práci, která má být
natolik efektivní, aby odcházel s takzvaně čistou hlavou a mohl si po práci
užívat odpočinek bez myšlenek na to, co v práci zůstalo nedokončeno.

Pravidlo 8-8-8

Ačkoliv byl Tomáš Baťa považován za člověka zcela pohlceného svou prací
a dnes bychom jej mohli směle označit za workoholika, jednou řekl: „Práce
vás nikdy neobejme.“ Ve firmě bylo ctěno takzvané pravidlo 8-8-8, které
mělo všem spolupracovníkům připomínat, jak důležitá je pro život
rovnováha. První osmička znamená nutnost osmihodinového spánku, druhá
apeluje na to, aby člověk netrávil víc než osm hodin prací proto, aby mu
zůstávalo osm hodin na každodenní život – tedy odpočinek, vztahy,
vzdělávání, kulturní zájmy a sportovní činnost.

Vnímání času v kontextu životní rovnováhy bylo základním předpokladem
pro to, aby u člověka nedošlo k takzvanému zhnusení z práce – dnes
bychom tento stav nazvali pracovním vyhořením.
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Jakmile bylo vypozorováno, že chodí člověk do práce unavený a přestává
z něho vyzařovat životní energie, začala se firma zajímat v jakém poměru má
svých 8-8-8. Vždyť jak řekl Tomáš Baťa: „Nemáme problém naučit
československého člověka pracovat – máme problém jej naučit plnohodnotně
odpočívat!“

Firemní tisk byl často plný apelu na důležitost volného času v životě člověka
a jeho vliv na duševní zdraví. Čas strávený činností, kterou má člověk
opravdu rád, je v životě nejcennější a pro duševní zdraví nejdůležitější.

Baťovské desatero efektivního využívání času
1. Na každý den si sestavte plány. Plán pracovní a plán osobní.
2. Naučte se šetřit svůj čas. První krok je naučit se říkat „NE“ místo

slova „MOŽNÁ“.
3. Sledujte své denní výkony a nastavujte je reálně.
4. Naučte se pracovat pravidelně a tuto pravidelnost bezpodmínečně

dodržujte.
5. Dobře se připravujte na všechny pracovní schůzky. Jasně definujte

svou představu a nabídku.
6. Vždy buďte přesní. Je to hlavní znak důvěry.
7. Naučte se dobře odhadovat lidi. Ušetříte mnoho času i zklamání.
8. Rozdělte si den na čas pracovní, osobní a odpočinkový. Dodržujte

toto dělení.
9. Každý den si stanovte přesný čas a rozsah činností a připravte si

plán na den následující.
10. Važte si svého času, je to vaše největší bohatství, opatrně vybírejte,

komu a čemu ho věnujete.

Baťovská hesla věnující se času

Den má 86 400 vteřin.
Dnes, ne zítra!
Čas a příležitosti nečekají.
Čas pracuje pro schopné!
Zítra je pozdě.
Začni ihned!
Čas – více než peníze.

Text: Ing. Mgr. Gabriela Končitíková, Ph.D., MBA



PRIM TB LE



Rastr na zadní straně hodinek doplněný citátem a podpisem Tomáše Bati

“B” ze staršího loga Baťa vykryté technologií HyCeram®



Platinové hodinky PRIM TB LE se od nerezových odlišují jinou barvou vteřinové ručky



Piktogram mezi nožkami pouzdra, rastr z číselníku zopakovaný na řemenu
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Lucie Przybylová
&
Petter Bittó
RENOCAR
Svět našich hodinek a krásných kvalitních vozů k sobě právem patří.
V letošním roce se naše cesty s vozy BMW nebo MINI protnuly vícekrát.
Pokaždé to bylo velmi příjemné, profesionální a smysluplné. A protože
pořádat třeba takový golfový turnaj není jen tak, má Peter Bittó, generální
manažer společnosti Renocar, také Lucii. Marketingovou specialistku, která
společně s námi tvořila skvělé eventy. Společně působí velmi sehraně, tak
nás, takhle před Vánocemi, napadlo si je trochu vyzkoušet. Na stejné rychlé
otázky odpovídají každý zvlášť a mají přísně zakázáno opisovat.

Lucie

Po ránu káva nebo čaj?
čaj

Sladká nebo slaná snídaně?
sladká

Tištěný časopis nebo online?
online

Mechanické nebo chytré hodinky?
chytré

Automat nebo manuál?
automat

SUV nebo sporťák?
Obojí. Na víkend sporťák, přes týden SUV

Golf nebo projížďka autem?
Projížďka autem

Whisky nebo rum?
rum

Oblíbený model BMW?
X7

Oblíbený MINI?
JCW CLUBMAN

Která 3 slova charakterizují moji práci?
Různorodost, zábava, trpělivost

Nejlepší zážitek roku 2022?
Dovolená v Monaku

Co si přeji pod stromeček?
Pod stromeček jsme si partnerem nadělili dovolenou v Thajsku, takže nic
víc už nepotřebuji.

Vzkaz všem zákazníkům a partnerům Renocar:
Děkujeme za vaši důvěru a přízeň v letošním roce!



29

Peter

Po ránu káva nebo čaj?
Káva

Sladká nebo slaná snídaně?
Sladká

Tištěný časopis nebo online?
Tištěný

Mechanické nebo chytré hodinky?
Mechanické

Automat nebo manuál?
Automat

SUV nebo sporťák?
Sporťák

Golf nebo projížďka autem?
Golf

Whisky nebo rum?
Whisky

Oblíbený model BMW?
Z4 440i

Oblíbený MINI?
JCW Cabrio

Která 3 slova charakterizují moji práci?
Baví mě to

Nejlepší zážitek roku 2022?
Botswana

Co si přeji pod stromeček?
Spokojenost lidí kolem mě.

Vzkaz všem zákazníkům a partnerům Renocar:
Nebojte se ničeho, radost z jízdy nepomine!



„NaVánoce vedou všechny cesty domů.“

Potěšit ty, na kterých nám záleží. O to se snažíme během roku, ale Vánoce
tomu k tomu všemu přidávají svoji krásnou a zvláštní atmosféru.
Slavnostnější, nostalgičtější, srdečnější. I pro nás je to doba, kdy dostáváme
hodně vašich požadavků a snažíme se je plnit. Ať už jde o hodinky, dárek
s piktogramem nebo dárkový voucher.

I letos tomu tak je. Děkujeme vám všem, kteří věnujete pod stromeček
tradici a umění českých hodinářů. I díky vám jsme tady.
Dárkové poukazy vám rádi připravíme i během roku pro jakoukoliv
příležitost. Maturita, promoce, narozeniny, svatba, narození potomka.
Existuje tolik možností, jak vyslovit obdiv, poděkování, uznání, lásku.

Vážíme si důvěry, kterou nám, v takových chvílích, dáváte.
Je nám ctí.
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Hodinky PRIM SPORT 38 a ručně vyráběné kožené pouzdro z dílny mistra Matouše



Otisk piktogramu a našich stop...
Sezóna nám přála. Míst a příležitostí, kde jsme se mohli setkat s klienty
a našimi příznivci, bylo letos opravdu hodně. Projděte s námi ty
nejzásadnější.

Handy cyklo maraton – Active HANDY nová naděje

Parta báječných lidí a mezi nimi několik srdcařů od nás z ELTONu. Bez
přestávky na cestě, ve dne i v noci. Na kolách a v doprovodných vozech.
Zdravý cyklista i jezdec s handicapem. Ruku v ruce. Na části trati s naším
ambasadorem, biatlonistou Michalem Krčmářem a jeho všudypřítomným
optimistickým úsměvem. Všichni měli jediný cíl. Dojet a získat pozornost
a prostředky pro své dva patrony, kteří potřebují pomoci. Válečného
veterána pana Attilu a holčičku – malou princeznu Aillen. Podařilo se.
Děkujeme všem.
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Festival české filmové komedie Nové Město nad Metují

Tradiční festival, jeden z nejstarších v Čechách. Každoročně oživí naše město
a promítané snímky rozesmějí mnoho diváků. O to jde, v posledních letech,
více než dříve. Jsme hrdým Generálním Partnerem a každoročně předáváme
ocenění Zlatý Prim – nejlepší filmová komedie. Letos jsme, po mnoha
předchozích letech, udělali změnu. Namísto skleněného jehlanu z let
předchozích jsme se vrátili ke krásným stolním hodinám inspirovaným
původním modelem z historické produkce ETONu. Měly úspěch a my radost.

Den otevřených dveří
První sobota vzáří je každoročně ve znamení naší manufaktury. Otevíráme
její dveře veřejnosti, naši zaměstnanci si povídají s návštěvníky, ukazují jím
zákulisí vzniku našich hodinek. Všichni jsou u nás vítáni. Všem dokážeme
vysvětlit, v čem jsme výjimeční. Máme být na co pyšní. A jsme.
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Pocta Nebeskému Jezdci

8. září na letišti vMladé Boleslavi. V krásných interiérech restaurace MG i ve
vojenském stanu. Za přítomnosti těch, kterým příběh Nebeských jezdců
připomněl, jaké hodnoty jsou důležité. Podle jakých hodnot je třeba žít.
Sté narozeniny Richarda Husmanna jsme oslavili s ním, jeho knihou a jeho
hrdiny. Představili jsme hodinky PRIM NEBEŠTÍ JEZDCI LE a strávili příjemný
čas v přítomnosti budoucích majitelů hodinek, vážených zástupců armády,
našich milých ambasadorů, klientů a v neposlední řadě českých letců.
Děkujeme všem, kteří tam s námi byli a věnovali vzpomínku našim hrdinům
perutí RAF. Děkujeme všem, kteří nám na cestě k této akci pomohli a kteří
se také postarali o její důstojný průběh.

38

Designéři
Lukáš Taneček & Lukáš Tláskal





Výstava na počest Richarda Husmanna



Svou přítomností akci podpořila i Armáda České republiky













S pokorou a hrdostí... Děkujeme!



Veletrh hodinek
Salon Exceptional Watches

Pan Josef Miřácký a jeho hodinky PRIM MIG 15 LE



Hodinky PRIM Nebeští jezdci LE společně s modelem letounu Vickers Wellington KX-A, na kterém létal Richard Husmann



ELTON hokej pro motýlí křídla

27. říjen, Hronov, Wikov aréna.
Fandící fanoušci a hokejové utkání s jediným cílem. Vybrat peníze pro
pacientskou organizaci DEBRA. Ta pomáhá všem, kterým do života vstoupila
zákeřná nemoc motýlích křídel. Benefiční utkání, na ledě ELTON tým a Stará
garda Hronov.

Náš tým byl hvězdný, a to doslova! Kromě statečných zaměstnanců si na led
stoupla česká biatlonová špička – parta tvořená Michalem Krčmářem, Miky
Karlíkem, Kubou Štvrteckým, Víťou Hornigem, Adamem Václavíkem, Ondrou
Rybářem, Alešem Ligaunem a Michaelem Málkem. Knim se přidala rally
osobnost – Martin Semerád, hokejový veterán Vlasta Argman, hokejová hvězda
Vašek Skuhravý. Role gólmana se akčně a bezchybně ujal Přemek Forejt.
Nenechali nás vtom ani přátelé zTJ Spartak Nové Město nad Metují – A tým
hokeje, kteří za nás vzali druhou třetinu. Za mikrofonem celou akci moderoval
Aleš Žďárský, sekundoval mu Vitek Šorma. Za jedno odpoledne, vjenom malém
městě, přistálo do pokladniček 72 430 Kč. K tomu přibyl velký dar – autorská
váza designéra Františka Jungvirta. Ta půjde do dražby také ve prospěch
organizace DEBRA. Tu na místě zastupovala Anita Gaillyová.

Nemohli jsme být spokojenější a šťastnější. Díky všem, kteří přišli, přispěli
a podpořili dobrou věc.
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Omalovánka

Pro malé hodináře a hodinářky: Z našeho obrázku se ztratily barvy. Vezmi si pastelky nebo fixy a vrať barvičky na své místo.
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PIKTOGRAM

Obsah: Lada Adámková a ELTON tým
Fotografie a úprava: Michal Hejduk
Grafické zpracování: Lukáš Tláskal

Poděkování:
Zuzana Husmannová
Renata Červenák Nývltová
Lucka Przybylová (Renocar)
Gabriela Končitíková
Ilona Remešová
Aleš Vernar
Jarda Kočárek
Peter Bittó (Renocar)
Martin Vlček (MG restaurace)
Mirek Grusz (MG restaurace)

Všem, kteří nám fandí.

VYDAVATEL:
ELTON hodinářská, a. s.

www.prim.cz
www.facebook.com/PRIMManufacture1949
www.instagram.com/prim_manufacture1949

PF2023
Čas na vaší straně i v roce 2023 přejí všichni zaměstnanci ELTON hodinářská.



www.prim.cz

ELTON hodinářská, a. s.
Nové Město nad Metují


